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Bůh a LGBTQ+ 
Milí sourozenci v Pánu Ježíši Kristu, milost vám a pokoj … 
Když jsem uvěřil, PB do mého života přinesl lásku, přijetí, 
odpuštění a mnoho dobrého. Nedávno jsem si uvědomil, že za 
těch 25 let, co se dělím o různá témata z Bible, jsem ještě 
neotevřel téma LGBTQ+. A tak to dnešní přemýšlení nad Biblí 
berte jako splátku dluhu a otevření diskuze na toto téma. Pro 
sebe jsem si dnešní kázání pojmenoval Bůh a LGBTQ+ 
Velice dobře si uvědomuju, že je to citlivé téma, protože se 
netýká nějaké teologické disputace, ale života lidí. Což je vždy 
osobní a citlivé. A tak s velikou pokorou vstupme do tématu. 
 
Jako vždy, když otevíráme Bibli, budeme se ptát po principech 
a Božích východiscích. Protože LGBTQ+ je hutné téma, dnes 
si ukážeme ty principy a východiska a v příštím kázání se s 
vámi podělím o odpovědi na různé otázky, které život přináší, 
např.: Může být homosexuál nejen členem církve, ale třeba i 
kazatel či vedoucí v církvi? Může? Nemůže? To si ukážeme 
příště. 
 
Dnes pojďme na principy. První biblický princip: Bůh miluje 
člověka. Miluje PB spravedlivé lidi? Ano. Miluje zlobivé lidi? 
Ano.  
Mimochodem Ř 3,10 řekne: „Nikdo není spravedlivý, není ani 
jeden.“ 
My máme tendenci někoho vidět lepšího (sebe) a jiného 
horšího, ale v Božích očích jsme všichni mimo a nikdo z nás 
nemá šanci. Ř 3,23 „Není totiž rozdílu: všichni zhřešili a jsou 
daleko od Boží slávy.“ 

Ačkoli jsme hříšníci, PB tě miluje, ať už se považuješ za 
svatého či nesvatého, za hetero, homo, nebinárního nebo 
jednorožce. 
Východisko první: PB tě miluje takového, jaký jsi. 
 
Slovo queer je zastřešující označení pro všechny, jejichž 
identita není heterosexuální. Všimněte si, že ať už jste 
orientovaní hetero nebo queer, ty principy, které si budeme 
ukazovat, jsou platné univerzálně. Pro všechny. 
 
Východisko druhé. Zachráněni pro věčnost jsme z Boží 
milosti. Nijak si to nezasloužíš. Těch pár usmolených let 
pozemského života není jediná realita bytí. Ovšem bez Božího 
odpuštění nemáme šanci. Svým jednáním, mluvením a 
myšlením dnes volím buďto lásku, dobro, přijetí (což jsou 
atributy Boha a života, který nikdy neskončí), nebo svým 
jednáním volím smrt, konec, zánik (jako důsledek života bez 
Boha). Volání lidí: Kdyby Bůh byl, tak by tohle nedopustil bude 
už brzy vyslyšeno. Podle proroctví víme, že PB už brzy přijde 
a bude účtovat se zlem. Ať už tomu věří nebo ne, každý člověk 
se setká se všemi svými slovy, činy, pohnutkami. I v tomto 
bodě je úplně jedno, jestli jsem hetero či homo. Jediný rozdíl, 
jestli jsem přijal Boží nabídku nového života v lásce. 
 
Princip druhý Díky Boží lásce a díky odpuštění VŠECH 
VYZNANÝCH hříchů, máš naději na nový život. Život v 
lásce, život bez trápení, zato s mimořádným bonusem. Nikdy 
neskončí. 
Ničím jsem si to nezasloužil. Ani tím, že jsem hodný. Ani tím, 
že jako manžel sdílím lože jen se svou manželkou, a ne s 
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někým jiným. Věčnost v lásce je Boží milost. Dar, který jsem 
přijal nebo odmítl. 
 
Třetí východisko 
Podle proroctví víme, že „V době konce budou satanské útoky 
na oba dary z Ráje. Satanské jak co do původce, tak i do 
intenzity.“ Které dary dostalo lidstvo od PB na počátku?  
Manželství a sobotu. Dva tisíce let před tím, než se na Zemi 
objevil první Žid, PB řekl: 6 dní pracuj a dělej si, co chceš a v 
sobotu se setkáme na bohoslužbě. 
 
Druhým darem z Ráje je manželství. „Jako muže a ženu je 
stvořil. A Bůh jim požehnal a řekl jim: "Ploďte a množte se a 
naplňte zemi."“ (Gn 1,27.28) V manželství muže a ženy je 
požehnání nového života. To je Boží ideál. 
„Manželství ať mají všichni v úctě a manželé ať jsou si věrni, 
neboť neřestné a nevěrné bude soudit Bůh.“ (Žd 13,4) 
Třetí východisko je požehnání nového života v manželství 
muže a ženy.  
 
Čtvrté východisko se týká praktikování. Pojmenoval jsem 
ho: Věrnost v tom, co říká PB. 
 
Jsem muž, líbí se mi ženy, ale spím pouze s vlastní manželkou. 
To je Boží ideál. I člověk, který nezná PB, rozumí tomu, že 
přestože mě přitahují ženy, není legitimní mít s nimi sex, 
protože to je smilstvo. Je to srozumitelný princip? Opět tady 
není rozdíl, jestli jsem orientován na holky nebo na kluky. 
Pokud spím s někým jiným, kdo není moje manželka, je to 
hřích. Je to srozumitelné? 

Na mě je, jestli chci být věrný v tom, co říká PB. Tohle dělám. 
Tohle nedělám. 
 
Vy víte, že v oblasti sexu nejde pouze o fyzický kontakt. PJ 
říká: „že každý, kdo hledí na ženu chtivě,“ JK tady mluví o 
jiném sexuálním objektu, než je tvoje zákonná manželka, 
„každý, kdo hledí na ženu chtivě, již s ní zcizoložil ve svém 
srdci.“ Mt 5,28 
Vztahuje se to i na sledování pornografie? 
 
Pokud cítíš, že tohle by mohla být tvoje slabina, velmi 
radikálně to odstraň ze svého života a svých myšlenek. Čtu Mt 
5,29 „Jestliže tě svádí tvé pravé oko, vyrvi je a odhoď pryč, 
neboť je pro tebe lépe, aby zahynul jeden ze tvých údů, než aby 
celé tvé tělo bylo uvrženo do pekla.“ Je lépe připravit se o něco 
cenného, co potřebuješ než přijít o život v lásce, který je pro 
tebe připraven. 
 
Mluvíme o 4. východisku Věrnost v tom, co říká PB a vidíme, 
že otázka není, kam jste přitahováni, ale co děláte/neděláte. 
 
Představte si situaci. Jedete autem, krásná rovná dálnice, máte 
chuť na to pořádně šlápnout, ale víte, že maximální povolená 
rychlost je 130 km/h. Respektujete autoritu, která vydala ten 
zákon, a tak jedete 130. Projedete kolem policejní hlídky se 
zapnutým radarem. Co se stane? Nic. Žijete v souladu. 
Představte si stejnou situaci. Jedete autem, krásná rovná 
dálnice, máte chuť na to pořádně šlápnout, samozřejmě víte, že 
maximální povolená rychlost je 130, ale naložíte tam 230 a 
skvěle si to užíváte. Projedete kolem policejní hlídky se 
zapnutým radarem. Co se stane? 



 

 3 z 6 

Pane řidiči, víte, proč jsme vás zastavili?  
(Sklopí uši) Dneska to mám za kolik?  
To není za kolik. Svým jednáním jste se připravil o papíry. 
V obou případech jste měli chuť na to pořádně šlápnout, ale 
jen v jednom jste se setkali s postihem autority. Proč? 
Když jsem byl nevěřící, odmítal jsem, že by mohl existovat 
PB. Protože kdyby ten Bůh byl, tak by měl právo mluvit mi do 
mého života. A to jsem nechtěl.   
Na jedné straně máme, co mě přitahuje a na straně druhé co 
dělám / nedělám. Toto je pro mě klíčový princip. Jak si 
ukážeme za chvíli, z pohledu Bible hřích není být 
homosexuálem, ale praktikování homosexuality.  
Z tohoto principu jsme získali odpověď na první otázku: Může 
být někdo LGBTQ+ a nehřešit? Samozřejmě! 
 
Rozhodující je, jak nastavíme pravidla. Jak se domluvíme, co 
ještě bude společnost nebo autorita tolerovat a co už ne. Vždy 
bude část lidí, kteří řeknou: tohle je v pohodě a část, která 
řekne: hele, tohle už ne. Když se někdo narodí takový, že ho 
vzrušuje zapalování stohů, stodol, domů. Budeme to tolerovat? 
Když se někdo narodí takový, že ho vzrušuje sex s malými 
dětmi. Budeme to tolerovat? Mluvil jsem s člověkem, který byl 
nešťastný z toho, že ho vzrušuje násilí. Rád sledoval filmy, kdy 
ta žena je mučena a trpí. Věděl, že to není správné, trápil se 
kvůli tomu, ale vzrušovalo ho to. Můžeme jako společnost 
takovou praxi tolerovat? Kdo je kompetentní říct, kde bude ta 
hranice? Co ještě ano, co už ne. A co když nesouhlasím s tím, 
jak to ta autorita rozhodla? Kdo je ultimátní autorita a jaké to 
má důsledky? Budeme respektovat lidskou autoritu? Budeme 
respektovat Boží autoritu? 
 

Jiný případ. Kamarád si našel přítelkyni. Měli se rádi, chodili 
spolu, spali spolu. Z holky vylezlo, že jí je 13. Ty, Peťo, běž 
od ní, to skončí průšvihem. Ale my se máme rádi, ona to chce 
a dělá to dobrovolně a z lásky, nikoho tím nepobuřujeme, 
neomezujeme, je to jen mezi námi dvěma.  
Po roce a něco jí bylo 15, přestal to být trestný čin. Naštěstí pro 
Petra se nikde nepochlubila, že už praktikuje to, co dělají velké 
holky, tak ho nezavřeli. Nevydrželo jim to, už spolu nejsou, ale 
po celou tu dobu, než jí bylo 15, byl jednou nohou v kriminále. 
Proč?  
Měli se rádi. Oba to chtěli. Domluvili se, že jim to vyhovuje. 
Nikdo nám nebude mluvit do života! 
To byla čtyřka: Věrnost v tom, co říká PB. Nejde o to, kam 
jste přitahováni, ale co děláte/neděláte.   
 
Pátá je Poslušnost pro vlastní dobro 
Představte si, že by všichni lidé kolem vás žili v souladu s 
Božím zákonem, tzn nikdo by nejen nezabíjel a nekradl, ale ani 
nelhal, nepomlouval, měl v úctě druhého, pomáhal by 
každému. Ráj na Zemi. PB nám dává tyto hranice, nikoli proto, 
aby nás buzeroval, ale proto, aby se nám a s námi dobře žilo.  
Dt 10,12.13 „Co od vás tedy, Izraelci, Hospodin jako váš Bůh 
očekává? Pro vaše vlastní dobro chce jen to, abyste ho 
respektovali, jednali podle jeho zásad, milovali ho, sloužili mu 
z celého srdce i mysli a dodržovali jeho přikázání a zákony, s 
nimiž jsem vás dnes seznámil.“ 
Žít v souladu se zásadami, které nejinteligentnější a 
nejlaskavější bytost ve vesmíru připravila pro člověka. 
Poslušnost pro vaše vlastní dobro.  
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Každá volba, každé rozhodnutí v sobě nese to, že tím 
rozhodnutím něco získáte a něco ztratíte. Jak moc velká 
hodnota je to, co získám a jakou hodnotu má to, co tím ztratím. 
Ne vždy rozumíme, jak to může být pro moje dobro. Děti 
poslouchají své rodiče, protože rodič je autorita. Protože já 
toho vím víc, vidím souvislosti, rizika, než moje děti nebo 
třeba než můj pes. Chráním je před nebezpečím, o němž oni 
nemají ani potuchy. 
 
Kdo jste pejskaři, možná jste zaregistrovali před 2 lety kauzu, 
že na Liberecku někdo rozhazoval otrávené buřty. Máme na 
Liberecku babičku, jsme tam na návštěvě, jdeme s pejskem na 
procházku a najednou na sněhu leží buřt! Miky fuj!  
Ale houby fuj. Páneček je úplně blbej a nerozumí buřtům. 
Protože věděl, že nechci, aby ho sežral, zhltnul ho dřív, než 
jsem k němu doběhl. A udělal zkušenost, že neposlechnout 
pánečka se vyplatí, protože ten buřt krásně voněl, a ještě líp 
chutnal. A nic špatného se nestalo, jen příště musí být rychlejší, 
abych si toho ani nevšiml. To zvíře netuší nic o lidech, kteří 
nenávidí pejskaře a rozhazují otrávené buřty. Tento otrávený 
nebyl. Možná to byl jen kus rohlíku. Až na nějaký otrávený 
narazí, umře ve velkých bolestech. Poslušnost pro vlastní 
dobro je proti jeho zkušenosti. To bylo o psu. A já? Ať už je 
moje zkušenost jakákoliv, kdo je pro mě PB? Kdo koho 
respektuje a poslouchá? 
 

 
1 Lv 18,22 „Nebudeš obcovat s mužem jako s ženou. Je to ohavnost.“ 
Lv 20,13 „Kdyby muž spal s mužem jako s ženou, oba se dopustili ohavnosti; 
musejí zemřít, jejich krev padni na ně." 
Hebr ležet znamená sex, vč předehry, penetrace, ejakulace. 
2 Bible neřeší lesbický sex. Podle Ř 1,26 vyvozujeme implikací. Platí pro 
muže, implikujeme i pro ženy. V porušeném římském světě byly 

Řečené biblické principy nám pomohly definovat výchozí 
souřadnice našeho přemýšlení.  
1. PB tě miluje takového, jaký jsi. 
2. Zachráněni pro věčnost jsme z Boží milosti. Nijak si to 
nezasloužíš. 
3. V manželství muže a ženy je požehnání nového života, 
nových generací, budoucnost celé civilizace. 
4. Věrnost v tom, co říká PB. Ne kam jste přitahováni, ale co 
děláte/neděláte.   
5. Poslušnost pro vlastní dobro 
 
Pokud neuznávám PB nebo Jej nechci poslechnout, smetu i 
předchozí myšlenky, ale pokud PB respektuju, máme jasně 
dané mantinely pro život. Aby se tobě a s tebou dobře žilo.  
Protože přemýšlíme o LGBTQ+, podíváme se, co říká PB na 
praktikování sexu mimo manželství muže a ženy. 
 
V celé Bibli, ve SZ i v NZ, se opakuje stejná myšlenka: PB 
miluje každou lidskou bytost a co se naší sexuality týče, sex 
muž se ženou ano, na tom je Boží požehnání, to je Boží dar, 
ale pouze pro level manžel s manželkou. Jiná varianta ne. To 
znamená sex před svatbou ne. Sex po svatbě s jinou než s 
manželkou ne. Muž s mužem ne1. Žena s ženou ne2. Člověk se 
zvířetem ne3. Najdete to v Lv 18 a 20 kap.  

homosexuální i lesbické vztahy běžné (včetně sodomie viz malby v 
Pompejích) 
3 Lv 18,23 „Nebudeš obcovat s žádným dobytčetem a neznečistíš se s ním. 
Ani žena se nepostaví před dobytče, aby se s ní pářilo. Je to zvrhlost.“ 
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Když to budete v Bibli číst, některé čtenáře dráždí slova Lv 
20,13 „Kdyby muž spal s mužem jako s ženou, oba se dopustili 
ohavnosti; musejí zemřít, jejich krev padni na ně." 
Ale už méně nás dráždí, resp. naprosto ignorujeme ve stejné 
kapitole slova o 3 verše předtím. Tam je úplně stejná myšlenka 
se stejným postihem pro heterosexuální páry: „Kdo se dopustí 
cizoložství s ženou někoho jiného, kdo cizoloží s ženou svého 
bližního, musí zemřít, cizoložník i cizoložnice.“ (Lv 20,10) 
I ten homo i ten hetero pár spolu spali, protože byli tím druhým 
přitahováni. Chtěli to. Toužili po tom a šli do něčeho, co je 
proti PB. Protože jednali v rozporu s Bohem, důsledkem jejich 
rozhodnutí, důsledkem jejich jednání je jejich zánik. Tady 
mezi hetero či homo není žádný rozdíl. Spravedlivý PB 
nikomu nenadržuje. 
 
Ten stejný Bůh, který z lásky zachraňuje člověka od jeho 
bídného údělu smrti, řekne: Jakákoli sexuální aktivita, mimo 
manželství mezi mužem a ženou, je špatně a takový člověk 
bude odstraněn ze společenství. (Lv 18,29) 
Znovu připomínám, že je obrovský rozdíl mezi náklonností a 
praktikováním. A platí to jak pro queer, tak pro heterosexuální 
praktiky.  
V Bibli je k tomu napsáno Nemylte se, tzn. nic si nenamlouvej, 
nepřehlížej to, neignoruj to. V 1K 6,9, v 1Tm 1,104 a dalších 

 
4 1K 6,9 „Což nevíte, že nespravedliví nebudou mít účast v Božím království? 
Nemylte se: Ani smilníci, ani modláři, ani cizoložníci, ani nemravní, ani 
zvrácení," 
1Tm 1,10 „smilníky, zvrhlíky, únosce, lháře, křivopřísežníky, a co se ještě příčí 
zdravému učení" 
Ju 7 „Podobně jako oni i Sodoma, Gomora a okolní města se oddaly smilstvu, 
propadly zvrhlosti, a jsou nám výstražným příkladem trestu věčného ohně.“ 

říká: Nemylte se, tímto praktikováním se vyloučili z lásky a 
věčnosti. Neposlušnost má nesmírně závažné důsledky. 
 
Queer člověk (ten, kdo není heterosexuální) je Bohem i lidmi 
milován, queer praktikování je zapovězeno. S tímto 
milovaným queer člověkem počítá PB domů, kdy každý z nás 
budeme dokonale zdraví, věčně mladí a neustále šťastní. 
Zapovězené praktiky jsou důsledek odchodu lidstva od PB5 a 
končí věčnou smrtí. 
Setkávám se s tvrzením, že když se člověk nějaký narodí, nejde 
s tím nic dělat. Avšak není to pravda. Osobní zkušenost mnoha 
lidí svědčí o opaku. Navíc v této oblasti je spousta polopravd, 
někdy i lží a lobbystických tlaků. Pravdou však je, že i ten, kdo 
se narodil jako queer, může žít v souladu s Božím ideálem. 
Více si řekneme příště.  
 
Každý jsme nějaký, něco se nám líbí, něco ne. Někam jsme 
přitahováni. Pořád je tady jednak ta otázka: Kdo je 
kompetentní říct, kde bude ta hranice? Jestli budeme 
respektovat lidskou autoritu? Případně Boží autoritu? Jaké to 
bude mít důsledky? 
A stejně důležitá otázka je, pokud nejsem v té hetero množině, 
jak se k tomu postavím. Nebo pokud v ní jsem a mám jinak 
orientované přátele, jak se zachovat? 
 

5 Ř 1,1.26.27 „Poznali Boha, ale nevzdali mu čest jako Bohu ani mu nebyli 
vděčni. 26 Proto je Bůh vydal v moc hanebných vášní. Jejich ženy zaměnily 
přirozený styk za nepřirozený 27 a stejně i muži zanechali přirozeného styku 
s ženami a vzplanuli žádostí jeden k druhému, muži s muži provádějí 
hanebnosti a tak sami na sobě dostávají zaslouženou odplatu za svou 
scestnost." 
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Dostáváme se k otázkám. V této první části jsme si ukázali 
principy. Příště se s vámi podělím o odpovědi na různé otázky, 
které život přináší, např.: zda může církev oddávat 
homosexuální páry? Může? Nemůže? 
Podíváme se na oblast transgenderu, kdy je muž uvězněn v 
ženském těle nebo žena v mužském. Podělím se o to, co mi 
prozradil o celibátu můj kamarád římskokatolický farář. To vše 
tedy v příštím kázání. 
 
Pojďme si na závěr shrnout dnešní téma PB a LGBTQ+ 
Jak zaznělo na začátku, je to velice osobní a citlivé téma. V 
Bibli vidíme na jedné straně spravedlnost, současně s milostí, 
láskou a silou k novému začátku a ke způsobování dobra. 
 
Ukázali jsme si 5 principů. Ten první: Ať už jsi součástí 
jakékoli party, PB tě miluje takového, jaký jsi. Boží lásku si 
nepotřebuješ nijak zasloužit. Můžeš ji jenom odmítnout nebo 
přijmout. 
Druhý: Zachráněni pro věčnost jsme z Boží milosti. Ani 
tento dar si nepotřebuješ nijak zasloužit. Můžeš přijmout, 
můžeš odmítnout. Se všemi důsledky. PB tě miluje a dává ti 
svobodu. 
Třetí: V manželství muže a ženy je požehnání nového 
života, nových generací, budoucnost celé civilizace. 
Princip čtvrtý: Pokud chci být věrný v tom, co říká PB, pak 
to není o tom, kam jsem přitahován, ale co dělám či 
nedělám. Což prožíváme všichni, ať už to máme pod peřinou 
jakkoliv. 

 
6 Dt 30,19 „Dovolávám se dnes proti vám svědectví nebes i země: Předložil 
jsem ti život i smrt, požehnání i zlořečení; vyvol si tedy život, abys byl živ ty i 
tvé potomstvo" 

Poslední pátý: Poslušnost pro vlastní dobro. 
 
Ať už to tedy máš jakkoliv, PB o tobě ví. Nejen ví, On touží 
po vztahu s tebou. Chce ti dát sílu, aby ses stal požehnáním pro 
druhé a prožil naplňující život. 
PB je Bohem svobodné vůle. Každá volba, každé rozhodnutí v 
sobě nese to, že tím rozhodnutím něco získáte, něco ztratíte, 
něco či někoho ovlivníte6. Jak moc velká hodnota je to, co 
získám a jakou hodnotu má to, co tím ztratím. PB nám v tom 
každému dávej velikou moudrost. 


